
DOKUMENTY STRATEGICZNE
Sam orząd lokalny w naszym 

mieście działa w oparciu o 
dokum enty przyjęte uchwałam i 
przez Radę M iejską Lubonia. 
Do najważniejszych należą:
• Statut Miasta Lubonia
• Polityka Miasta
• Studium uwarunkowań i 

kierunków 
zagospodarowania 
przestrzennego miasta 
Lubonia

• Strategia rozwoju 
społeczno - gospodarczego 
miasta Lubonia.

Na skutek zmian w funkcjo
nowaniu organów samorządu w 
Polsce i zm ian w ustaw odaw 
stwie niektóre z tych doku
mentów przyjętych w trakcie I i 
II kadencji w ym agają aktuali
zacji, bądź też m uszą być 
zastąpione nowymi.
K o m is ja  O rg a n iz a c y jn o  - 
Prawna podjęła już  prace nad 
nowym Statutem M iasta. Akt 
ten, będący podstaw ą naszej 
działalności, w ym aga zm ian 
zgodnych ze znowelizowanym i 
u staw am i p rzy ję tym i p rzez 
S e jm  RP. P o t r z e b a  ta k a  
podyktow ana jest również tym, 
że niektóre zapisy Statutu nie są 
w ew nętrzn ie  spó jne , a ich 
in te rp re tac ja  je s t  n ie jed n o 
znaczna. O pinię taką w yrażają 
p raw n ic y  i radn i n aszeg o  
miasta.
Z m ia n  w y m a g a  r ó w n ie ż  
"P o lity k a  M iasta"  p rzy ję ta  
przez Radę M iejską I kadencji i 
później parokrotnie aktualizo
wana w trakcie II kadencji. 
D okum ent ten zawiera cele 
ogólne, sposoby realizacji i 
zadania wszystkich sfer zainte
resowań naszego sam orządu. W 
oparciu o m ateriały dostarczone 
radnym  kom isje  w ypracu ją  
swoje propozycje. Sądzę, że w 
lipcu będziemy gotowi przyjąć 
nową wersję "Polityki Miasta".

N a s tę p n y m  d o k u m e n te m  
strate-gicznym  dla m iasta jest 
"S tu d iu m  u w a ru n k o w a ń  i 
kierunków zagospodarow ania 
p r z e s t r z e n n e g o  m i a s t a  
Lubonia". Na mocy ustawy 
traci on jednak  w ażność z 
dniem 1 stycznia 2000 r. Należy 
go z a s tą p ić  tzw . p la n e m  
m ie jsco w y m , o b e jm u ją cy m  
m nie jsze  obszary  L ubonia . 
Z ad a n iem  tym  za jm ie  się  
K om isja  Z ag o sp o d a ro w an ia  
Przestrzennego, Infrastruktur)' i 
B u d o w n ic tw a . W aga te g o  
dokum entu  je s t najbardzie j 
dostrzegana przez inwestorów 
jak  i przez samorząd pragnący 
w najbliższych latach realizo
wać inw estycje ogólnom iej- 
skie.
O s ta tn im  z is to tn y c h  d la  
naszego m iasta dokumentów, o 
którym  chciałbym  wspom nieć, 
j e s t  " S t r a t e g i a  r o z w o ju  
spo łeczno  - gospodarczego  
m iasta Lubonia", przyjęty przez 
Radę M iejską II kadencji 28 
maja 1998 r. W  dokum encie 
ty m , o p ra c o w a n y m  p rz e z  
ze sp ó ł P an i p ro f. L ucyny  
W o jta s ie w ic z  z A k a d e m ii 
E konom icznej w P oznaniu , 
z a w a r t a  j e s t  k o n c e p c j a  
c a ł o k s z t a ł t u  s p r a w ,  
decydujących o k ierunkach, 
skali i tem pie rozwoju naszego 
miasta. D okum ent ten spełnia 
ró w n ie ż  ro lę  p ro m o c y jn ą . 
Z a p r o p o n o w a n e  p r z e z  
s p e c j a l i s t ó w  p r o g r a m y  
d o ty czące  pop raw y  jak o śc i 
ż y c i a  m i e s z k a ń c ó w  i 
kierunków  rozwoju gospodarki 
stanowią dla Rady M iejskiej 
c e n n e  w s k a z ó w k i  w 
podejm owaniu decyzji.

Zdzisław Szafrański
Przew odniczący  

Rady M ie jsk ie j Lubonia

Zdzisław Szafrański - radny trzech kadencji, 
Przewodniczący Rady Miejskiej

Rada M ie js k a  Lubonia

SESJA w  AUTOBUSIE
XI sesja, 20 maja 99

Przy obecnos'ci 27-u radnych 
P rz e w o d n ic z ą c y  Z d z is ła w  
Szafrański otworzy! XI sesję Rady 
Miejskiej Lubonia, która składała 
się z dwóch części. Pierwsza - 
posiedzeniowa miała miejsce na 
sali sesyjnej, druga - objazdowa w 
terenie. Radni odwiedzili auto
busem  T ranslubu  w cześniej 
uzgodnione miejsca na terenie 
Lubonia. Celem części objazdowej 
sesji było dokonanie wizji lokalnej, 
a przez to zwrócenie uwagi całej 
rady na różnego rodzaju problemy 
z w ią z a n e  z k o n k r e tn y m i 
miejscami w Luboniu.

Podczas pierwszej części sesji 
planowano przyjąć 3 uchwały, 
je d n ą  w sp raw ie  p rzy ję c ia  
re g u la m in u  k o n k u rsó w  na 
stanowisko dyrektorów szkół 
podstawowych nr 3 i 4, dwie
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Od 13 czerwca Plac Wolności w  Luboniu 
nosi nazwę: Plac Edmunda Bojanowskiego. 
0  B łogosław ionym  Edm undzie czy ta j 
w  m ajowym  num erze Wieści Lubońskich.
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Komisje Rady Miejskiej Lubonia

R O Z M O W A  Z . . .
. . .  R y s z a rd e m  P a w ło w s k im ,  P rz e w o d n ic z ą c y m  K o m is ji K o m u n a ln e j

Od 1998 roku jest Pan radnym i 
przew odn iczącym  je d n e j  z 
najważniejszych komisji stałych 
Rady M iejskiej Lubonia, tj. 
"Komisji Zagospodarowania  
Przestrzennego, Infrastruktury 
Technicznej i Budownictwa" 
zwanej też "komisją komunalną ". 
Zarazem pełni Pan funkc ję  
przewodniczącego tymczasowej 
" K o m i s j i  D o r a ź n e j  ds .  
Autostrady", jest Pan także 
członkiem "Komisji Rewizyjnej" 
oraz "Komisji Ekologicznej”. Z 
zawodu jest Pan inżynierem  
budownictwa - projektantem. W 
ja k i sposób udaje się Panu 
pogodzić z czasem prywatnym i 
zawodowym wypełnianie tylu 
obowiązków związanych zfunkcją 
radnego?

Gruntowne wykształcenie z 
zakresu budownictwa oraz ponad 
trzydzieści lat pracy w tej branży 
pozwalają mi na to. Problematyka, 
którą zajmują się wymienione 
komisje, jest mi bardzo bliska i 
d l a t e g o  w ła ś n ie  w n ic h  
postanowiłem pracować. Komisja 
ds. autostrady jest komisją doraźną 
i p r a k ty c z n ie  d z i a ła ła  w 
pierwszych dwóch miesiącach 
bieżącego roku. O piniow ano 
wówczas cały szereg opracowań 
projektow ych zw ią-zanych z 
autostradą pod kątem planowanej 
uchwały Rady Miasta Lubonia w 
spraw ie m ie jscow ego  planu 
zagospodarowania przestrzennego 
Luboń- Północ. Całość prac można 
ująć w czterech punktach:
• Ochrona środowiska przed 

hałasem samochodowym 
poprzez:

- podwyższenie skarp wykopów 
(nasypy)

■■ - sadzenie zieleni izolacyjnej 
(dźwiękochłonnej)
- budowę ekranów akustycznych 
(sztuczne)
- montowanie okien 
dźwiękoizolacyjnych
• Zagadnienia związane z 

istniejącym wysypiskiem 
śmieci:

- wybieranie śmieci,
- kształtowanie i rekultywacja 
wysypiska,
- terminy i czas prowadzenia prac, 
odwodnienie i osuszanie 
wysypiska,
- mała architektura (drogi, zieleń, 
oświetlenie).
• Sprawy związane z odwodnie

niem autostrady:
- analiza hydrauliczna strumienia 
Ju n ik o w s k ie g o  pod  ką tem  
przepustów,
- ustalenie stanu istniejącego i 
m odernizacja przepustów  na 
strumieniu Junikowskim,
•Drogi przy autostradzie i drogi
położone poprzecznie do linii 
autostrady - całość analizowana 
była pod kątem:

- ochrony przed hałasem,
- ochrony wód,
- ochrony powietrza,
- ochrony środowiska,
Aktualnie komisja zawiesiła swoją 
działalność.
W ostatnim numerze "Informa
tora... " przedstawione zostały 
inwestycje miejskie na 1999 rok. 
Czy Pan, jako przewodniczący 
komisji komunalnej jest usatysfa
kcjonowany takim zakresem  
inwestycji oraz ich 32% udziałem 
iv wydatkach budżetu miejskiego? 
Potrzeby Miasta Lubonia w tym 
zak resie  są ogrom ne, więc 
przedstawione nakłady inwesty
cyjne na 1999 r. nie zadowolą 
z pewnością mieszkańców, a ja 
jako przewodniczący komisji 
komunalnej, również nie jestem 
usatysfakcjonowany.
IV jakim kierunku, Pana zdaniem, 
powinny zmierzać wydatki na 
inwestycje miejskie, mając na 
uwadze ograniczone możliwości 
budżetu. Czy należy się skoncen
trować na możliwie szybkim  
d o k o ń c z e n i u  k a n a l i z a c j i  
sanitarnej, i co za tym idzie, 
odłożenie pozostałych inwestycji 
w czasie. Czy też je s t Pan

zwolennikiem innych rozwiązań, 
jeśli tak, to jakich ?
K a n a l iz a c je  d e s z c z o w a  i 
s a n i t a r n a  j a k o  e l e m e n t  
uzbrojenia ulicy winny być 
w y k o n a n e  w p i e r w s z e j  
k o le jn o ś c i .  W  n a s tę p n e j  
natom iast układać należy sieci 
w o d o c ią g o w e ,  p r z e w o d y  
g a z o w e  o r a z  k a b l e  
e n e r g e t y c z n e  i 
telekom unikacyjne. W Polsce 
n a jc z ę ś c ie j  k o le jn o ś ć  je s t  
o d w ro tn a . P rzy  u k ła d a n iu  
kanalizacji pozostałe uzbrojenie, 
położone znacznie płycej, wpada w 
wąskich uliczkach do wykopu, 
bądź musi być przekładane. Mamy 
wówczas do czynienia z więk
szymi nakładami na kanalizację. 
Oczywiście utwardzenie nawie
rzchni to prace końcowe. Skoro 
mamy w mieszkaniach wodę, to 
znaczy, że produkujemy ścieki. 
Dlatego wcześniej winna być 
w y b u d o w a n a  k a n a l i z a c j a  
sa n ita rn a . B rak k an a liz ac ji 
s a n i t a r n e j  p o w o d u je ,  że 
mieszkańcy włączają się "na 
dziko" do kanalizacji deszczowej 
prowadząc w ten sposób do 
dewastacji drogiej inwestycji.
T a k , j e s t e m  za  s z y b k im  
d o k o ń c z e n ie m  k a n a l iz a c j i  
s a n ita rn e j .  Je d n a k  je s t  to 
inwestycja na lata. Ze względu na 
istn iejące zaniedbania każda 
dziedzina gospodarki komunalnej 
wymaga bardzo dużych nakładów 
finansowych. Nie można mówić 
mieszkańcom, że dochody miasta 
są małe i że "niedorozwój" w 
gospodarce komunalnej będziemy 
likwidować poprzez następne 
dziesiątki lat. W warunkach 
obecnych należy poszukać nowych 
środków na inwestycje miejskie. 
Mam tu na myśli rynek kapitałowy, 
który pozwala na emisję obligacji 
komunalnych. W roku 2000 Polska 
będzie mogła również korzystać ze 
ś ro d k ó w  p o c h o d z ą c y c h  z 
programów pomocowych Unii 
Europejskiej i tak:
• Fundusz Phare przeznaczony jest 
na rozwój regionalny i dostoso
wanie inwestycji do norm UE.
• P ro g ra m  S a p a rd  z o s ta ł  
stworzony z myślą o modernizacji 
i reorganizacji rolnictwa
• Program lspa stworzony jest dla 
samorządów lokalnych, a środki z 
niego pochodzące mają wesprzeć 
infrastrukturę transportow ą i 
ochronę środowiska.
Jakie stanowisko w tej samej 
sprawie wypracowała, bądź 
przyjęła, komisja komunalna? 
Komisja komunalna w lej sprawie 
je s z c z e  n ie  w y p ra c o w a ła

stanowiska.
Od 1 września tego roku wchodzi 
w życie reforma oświaty wraz z 
n o w y m  u k ł a d e m  s z k ó ł . 
P r zy pom ni jm y ,  że zos ta ły  
utworzone na terenie Lubonia 
dwa gimnazja. W związku z tym 
powstał problem dowozu dzieci do 
szkół. Jest to problem miasta. Jak 
komisja komunalna proponuje 
r o z w i ą z a ć  n o w y  u k ł a d  
kom unikacyjny, i z ja k im i  
kosztamijest to związane ?
Prace nad nowym podziałem 
komunikacji miejskiej dopiero się 
rozpoczęły. Pierwsze posiedzenie 
odbyło się w miesiącu maju br. 
Ostateczne rozwiązania są jeszcze 
nieznane. W stępne ustalenia 
mówią o tym, by szczegółowo 
p rze an a lizo w a ć  uk ład  lin ii 
kom un ikacy jnych  m ając na 
uwadze potrzeby związane z 
dowozem dzieci do szkól ale nie 
tylko, bowiem są liczne postulaty 
mieszkańców związane z dojaz
dem do pracy i poradni zdrowia. 
Ustalenia te mają na uwadze 
usprawnienie komunikacji miej
skiej bez potrzeby wprowadzenia 
dodatkowej linii komunikacyjnej, 
co powinno wpłynąć znacząco na 
koszty z nimi związane.
Miasto Leszno wybudowało 
ostatnio więcej kilometrów ścieżek 
rowerowych, niż znajduje się ich w 
Poznaniu. Wzdłuż głównych ulic 
Lubonia widać rowerzystów na 
chodnikach dla pieszych. Czy w 
takiej miejscowości, jak Luboń, 
nie powinno się propagować 
komunikacji rowerowej? Co Pana 
zdaniem można zrobić iv tej 
sprawie?
Miasto Luboń ma wiele ulic 
nieutwardzonych, brak nawet 
chodników. Jedno z najbardziej 
uciążliw ych skrzyżowań ulic 
Zabikowska Powstańców Wlkp. 
nie posiada dotąd nawet rozwiązań 
projektowych zarówno docelo
w ych, n iew ą tp liw ie  bardzo
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SESJA w  AUTOBUSIE
kolejne w sprawie powołania komisji konkursowych w celu wyłonienia 
kandydatów na stanowiska dyrektorów obu szkól.

Przewodniczący Zdzisław Szafrański zaproponował zmianę porządku 
obrad, aby uchwałę w sprawie powołania komisji konkursowej w Szkole 
Podstawowej nr 3 przyjąć na następnej sesji. Powodem zaistniałej sytuacji 
było niezgodne z procedurą dokonanie wyboru składu osobowego do 
komisji w SP. nr 3. Przewodniczący o wyjaśnienie proponowanej zmiany 
poprosił zastępcę Burmistrza Ryszarda Olszewskiego.

Następnie przedstawiono propozycję Regulaminu Konkursu na 
stanowisko dyrektora publicznej szkoły podstawowej. Po dyskusji odbyło 
się głosowanie nad przyjęciem uchwały w sprawie: Regulaminu konkur
sów na stanowiska dyrektorów Szkoły Podstawowej nr 3 i Szkoły 
Podstawowej nr4 w Luboniu.

W głosowaniu przyjęcie uchwały poparło - 24 radnych, przeciw

głosował - 1 radny, wstrzymał się od głosu -1 radny.
Następnie odbyło się głosowanie nad przyjęciem uchwały w sprawie 

powołania Komisji Konkursowej w celu wyłonienia kandydata na 
stanowisko dyrektora Szkoły Podstawowej nr 4 w Luboniu. Do składu 
komisji zaproponowano reprezentację RM Lubonia w osobach: Anna 
Sawicka- Baraniak - członek komisji; Andrzej Sobilo - rezerwowy; z- ca 
Burmistrza Ryszard Olszewski - przewodniczący Komisji.

Za przyjęciem proponowanego składu Komisji głosowało - 23 radnych, 
przeciw - 0, wstrzymało się od głosu - 4 radnych.

CZĘŚĆ OBJAZDOWA SESJI

Trasa części objazdowej sesji rozpoczęła się od budowanej szkoły nr 5. 
Radnych oprowadzał po szkole dyrektor Biura Majątku Komunalnego 
Jacek Staniewski. Goście zapoznali się ze stanem budowy, którego można 
określić jako surowy zamknięty, z oknami, oraz z wykonaną instalacją 
elektryczną.

Następnie radni odwiedzili ulicę Kopernika i Wschodnią, gdzie w 
1998 r. została wykonana kanalizacja deszczowa.

Na ulicy Poznańskiej, która przed dwoma laty została wyasfaltowana 
bez podbudowy, radny Zdzisław Kujawa przekonywał do takiego sposobu 
wykonywania nawierzchni, który jest znacznie tańszy.

Ulica Kręta - w przyszłości zostanie zrobione przedłużenie ul. 
Dworcowej do ul. Krętej. Zdaniem większości radnych przejście na ul. 
Krętej, z którego będą korzystały dzieci idące do Gimnazjum nr 1, jest 
bardzo niebezpieczne.

Ulica Kurowskiego - największym problemem mieszkańców tej ulicy 
jest wysoki poziom wód gruntowych. Rozważano wykopanie rowu 
odwadniającego drogę, oraz założenie drenu.

Ulica Grzybowa - w planach będzie ulicą zamkniętą, z wyjazdem 
poprzez ulicę Ogrodową.

Ulica Rydla - zostanie przedłużona do ul. 1 Maja.
Ulica Dworcowa - interesowano się planami modyfikacji tej ulicy.
Szkoła Podstawowa nr 4 -przy ul. 1 Maja, radni przedstawiali problemy 

związane z funkcjonowaniem szkoły.

Składowisko ługów pokrystalicznych, przy zakładach chemicznych- 
oceniano aktualny stan składowiska i sposób jego neutralizacji.

Ulica Ogrodowa i ulica Akacjowa- na skrzyżowaniu planowane są 
nasadzenia zieleni, oraz zostaną ustawione znaki drogowe.

Ulica Przemysłowa- teren przeznaczony na aktywizację gospodarczą w 
pobliżu budowanej autostrady.

Targowisko- rozmawiano o możliwościach uporządkowania terenu 
wokół targowiska, oraz zasypania ogromnej dziury, która wykorzysty
wana jest jako nielegalne wysypisko śmieci. Problemem jednak jest 
własność prywatna tego terenu.

Osiedle na ul. Szkolnej- interesowano się stanem i architekturą nowo
budowanego osiedla.

Cezary Biderman
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ROZMOWA Z ...
... RYSZARDEM PAWŁOWSKIM

drogich, jak i tych tańszych na 
najbliższą przyszłość. Przydałaby 
się sygnalizacja świetlna. W celu 
z re a liz o w a n ia  k o m u n ik a c ji 
row erow ej należy rozw ażyć 
możliwość skorzystania ze źródeł 
finansowania przedstawionych 
wcześniej. Miastu Leszno należy 
pogratulować, bowiem wyniki w 
tej materii są w Polsce bardzo 
skromne.
Moim zdaniem zadanie zapro
jektowania i realizacja ścieżek 
rowerowych w Luboniu będzie 
sprawiać pewne kłopoty, bowiem

szerokość istniejących ulic w 
mieście jest dużo mniejsza, niż w 
przypadku miasta Leszna.
Nad czym w najbliższym czasie 
będz i e  p r a c o w a ć  k o m is ja  
komunalna?
W najbliższym czasie komisja 
będzie się zajmować wspomnianą 
już komunikacją miejską, polityką 
miasta (dokument aktualizowany 

ostatni raz w 1997 r),etapowaniem 
budowy kanalizacji sanitarnej, 
problemem opłat adiacenckich 
oraz ustaleniem warunków dla 
stosowania tych opłat.

Rozmawiał Cezary Biderman
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UCHWAŁY RADY MIEJSKIEJ LUBONIA PODJĘTE PODCZAS XI i XI I  SESJI

Uchwała nr X I/5 9 /9 9  
Rady Miejskiej Lubonia 
i  dnia 13 maja 1999 r.

w sprawie: Regulaminu konkursów na 
stanowiska dyrektorów Szkoły 
Podstawowej nr 3 i Szkoły Podstawowej 
nr 4 w Luboniu.
Na podstaw ie art.18 ust.2 pkt 
15 ustawy z dnia 8 m arca 1990r. 
o sam orządzie gm innym  (tekst 
jednolity  Dz.U. z 1996r N rl 3, 
poz.74 z późn.zm .) i art.36a 
ust.5 ustawy z dnia 7 wrzes'nia 
199 lr. o sy stem ie ośw iaty  
(tekst jednolity  Dz.U. z 1996r. 
Nr 67, poz.329 z późn.zm .) 
R a d a  M i e j s k a  L u b o n i a  
uchwala, co następuje:

§1
P rz y jm u je  s ię  R e g u la m in  
k o n k u r s u  n a  s ta n o w is k o  
dyrek tora publicznej szkoły 
p o d s t a w o w e j .  T r e ś ć  
Regulam inu stanowi załącznik 
n rl do niniejszej uchwały.

§2
W ykonanie uchw ały pow ierza 
się Zarządowi M iasta Lubonia.

§3
U chw ała wchodzi w życie z 
dniem  podjęcia.

Uchwała nr X I/6 0 /9 9  
Rady Miejskiej Lubonia 
z dnia 13 maja 1999r.

w sprawie: powołania Komisji 
Konkursowej w celu wyłonienia 
kandydata na stanowisko dyrektora 
Szkoły Podstawowej nr4 w Luboniu.
Na podstaw ie art.18 ust.2 pkt 
15 ustawy z dnia 8 m arca 1990r. 
o sam orządzie terytorialnym  
(Dz.U. z 19996r. Nr 13 poz.74 z 
późn.zm .) i art.36a ust.5 ustawy 
z dnia 7 w rześnia 1^9 lr. o 
system ie ośw iaty (Dz.U. N r 95, 
poz.425  z późn .zm .) R ada 
M iejska Lubonia uchwala, co 
następuje:

§1
Powołuje się K om isję K onkur
sow ą w celu przeprow adzenia 
k o n k u rsó w  na s ta n o w isk o  
dyre-ktora w składzie:
1. P rz e d s ta w ic ie le  o rg an u  
prowadzącego:
•Zastępca Burm istrza Ryszard 

O lszew sk i - p rzew o d n i
czący

•A n n a S aw ick a -B aran iak  - 
członek

•A ndrzej Sobiło - rezerwow y

2. P rz e d s ta w ic ie le  o rg an u  
s p r a w u j ą c e g o  n a d z ó r  
pedagogiczny:
• p.st.w iz. Barbara G orzelanna
• p.st.w iz. M aria Rybacka-

D reger
3 . P r z e d s ta w ic i e le  R a d y  
Pedagogicznej:
• p. m gr E lżbieta Talkowska
• p. m gr Ewa W awrzyniak 
.  REZERW OW I:

p. D orota Franek 
p. Anna Herm ann

4 . P r z e d s ta w ic i e le  R a d y  
Rodziców:
• p. Zbigniew  Chudzicki
• p. Bożena Ratajczak 
.  REZERW OW I:
p. M ieczysław  N ow aczyk 
p. A ldona Anioła
5. P rzedstaw iciele zw iązków 
zaw odowych ZNP:
• p. H alina N iedzialkow ska 
.  REZERW OW A:

p. Lidia Godek 
i "SO LID A RN O ŚCI":
• p. W ojciech Kuik

§2
N a stan o w isk o  P rz ew o d n i
czącego Kom isji Konkursowej 
w sk a z a n e j w §1 u ch w a ły  
pow ołuje się W iceburm istrza 
R yszarda O lszew sk iego  dla 
Szkoły Podstaw ow ej nr 4 w 
Luboniu.

§3
Tryb i zasady działania Komisji 
K o n k u r s o w e j  o k r e ś l a  
R e g u la m in  p ra c  K o m is j i  
Konkursowej.

§4
W ykonanie uchw ały pow ierza 
się Zarządowi M iasta.

§5
U chw ała wchodzi w życie z 
dniem  podjęcia.

U chw ała  nr X I I / 6 2 / 9 9  
R ady M ie js k ie j Lubonia 
z dnia 2 0  m aja 1 9 9 9 r .

w  spraw ie p o w o łan ia  c złon ka  Rady  
N a d z o r c z e j  P r z e d s i ę b i o r s t w a  
Transportow ego "TRANSLUB" Sp. z o .o . w  
Luboniu.

Na podstw ie art.7 ust. 1 pkt4 
oraz art. 18 ust. 1 i ust.2 pkt9 lit. f 
ustawy z dnia 8 m arca 1990r. o 
sam orządzie gm innym  (Dz.U. 
z 1996r. N r l3 ,  p o z .7 4  z 
p ó ź n .z m .)  R a d a  M ie js k a  
Lubonia uchwala, co następuje: 

§1
O dw ołu je  się , na w niosek  
B urm istrza L ubonia, M arka

B a rto sz a  ze sk ła d u  R ady  
N adzorczej P rzedsiębiorstw a 
T r a n s p o r t o w e g o  
"TRANSLUB" Sp. z o.o. w 
Luboniu.

§2
W y z n a c z a  s i ę  r a d n e g o  
R y s z a r d a  O ls z e w s k ie g o ,  
członka Zarządu M iasta, do 
Spółki "TR A N SLU B ", jako  
reprezentanta m ienia kom u
nalnego i pow ołuje się go - na 
w niosek Burm istrza Lubonia - 
na członka Rady Nadzorczej 
tejże Spółki.

§3
W ykonanie uchw ały pow ierza 
się Zarządow i M iasta.

§4
U chw ała w chodzi w życie z 
dniem  podjęcia.

Uchwala nr X II /6 3 /9 9  
Rady Miejskiej Lubonia 
z dnia 20 maja 1999r.

w sprawie rozwiązania Spółki "PERKOM", 
Spółka z o.o. w Luboniu.
N a podstaw ie art. 18 ust.2 pkt9 
lit. f. ustawy z dnia 8 marca 
1990r. o sam orządzie gm innym  
(j.t D z.U . z 1996r. N r l 3, 
p o z .7 4  z p ó ź n .z m .)  R ada  
M iejska Lubonia uchwala, co 
następuje:

§1
U pow ażnia się Zarząd M iasta 
L u b o n ia  d o  r o z w ią z a n ia  
P r z e d s i ę b i o r s t w a  R o b ó t  
K o m u n a ln y c h  "P E R K O M " 
S p ó ł k a  z o g r a n i c z o n ą  
odpow iedzialnością z siedzibą 
w Luboniu, której jedynym  
w s p ó ln ik ie m  j e s t  M ia s to  
Luboń.

§2
U chw ała w chodzi w życie z 
dniem  podjęcia.

Uchwało nr X II /6 1 /9 9  
Rady Mle|skiej Lubonia 
z dnia 2U maja 1999r.

w sprawie: powołania Komisji 
Konkursowej w celu wyłonienia 
kandydata na stanowisko dyrektora 
Szkoły Podstawowej nr3 w Luboniu.
Na podstaw ie art.18 ust.2 pkt 
15 ustawy z dnia 8 m arca 1990r. 
o sam orządzie terytorialnym  
(Dz.U. z 1996r. Nr 13 poz.74 z 
późn.zm .) i art.36a ust.5 ustawy 
z dnia 7 w rześnia 1991 r. o 
system ie ośw iaty (Dz.U. Nr 95,

poz.425  z późn .zm .) R ada 
M iejska Lubonia uchwala, co 
następuje:

§1
P o w o ł u j e  s i ę  K o m i s j ę  
K o n k u r s o w ą  w c e l u  
p rzeprow adzen ia  konkursów  
na stanow isko dyrektora w 
składzie:
1. P rz e d s ta w ic ie le  o rg an u  
prowadzącego:
• Zastępca Burm istrza Ryszard

O lszew ski - przew odni
czący

• Andrzej Sobiło - członek
• Anna Saw icka-Baraniak -

rezerw ow a

2. P rz e d s ta w ic ie le  o rg an u  
s p r a w u j ą c e g o  n a d z ó r  
pedagogiczny:
• p.st.w iz. Barbara G orzelanna
• p.st.w iz. M aria Rybacka-

D reger

3 . P r z e d s ta w ic i e le  R a d y  
Pedagogicznej:
• p. m gr M ałgorzata W ichłacz
• p. m gr Renata Sołtysiak
• REZERW OW A:

p. Ew a Ruszkow ska

4 . P r z e d s ta w ic i e le  R a d y  
Rodziców:
• p. M arzena Śm igielska
• p. M irella N ow acka ■
.  REZERW OW Y:

p. Robert M izerka

5. P rzedstaw iciele zw iązków  
zaw odow ych ZNP:
• p. H alina N iedziałkow ska 
.  REZERW OW A:

p. L idia Godek 
i "SO LID A RN O ŚCI":
• p. W iesław  Zdziabek -

obserw ator
§2

N a  s t a n o w i s k o  P r z e 
w odniczącego kom isji K on
kursow ej w skazane j w §1 
uchwały pow ołuje się w-ce 
Burm istrza Ryszarda O lszew 
skiego dla Szkoły Podstaw ow ej 
nr 3 w Luboniu.

§3
Tryb i zasady działania Komisji 
K o n k u r s o w e j  o k r e ś l a  
R e g u la m in  p ra c  K o m is j i  
Konkursowej.

§4
W ykonanie uchwały powierza 
się Zarządow i M iasta.

§5
U chw ała wchodzi w życie z 
dniem  podjęcia.
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SPRAWOZDANIA i PROBLEMY
Rada Miejska Lubonia

Przyjęcie porządku obrad poróż
niło lubońskich radnych od 
początku XII sesji Rady Miejskiej. 
K o n tro w e rsy jn y m  p unk tem  
okazała się propozycja uchwały w 
spraw ie rozw iązania umowy 
spółki z o.o. PRK "Perkom". 
R adny Z d zis ław  K ujaw a - 
przewodniczący klubu radnych 
AWS - UW złożył wniosek o 
skreślenie tego punktu z porządku 
obrad, argumentując to stanowisko 
brakiem wyczerpujących infor
macji na temat skutków finan
so w y ch  l ik w id a c j i  sp ó łk i . 
Głosowanie nad porządkiem obrad 
skończyło się jednak przyjęciem 
w sz y s tk ic h  za p la n o w a n y ch  
wcześniej punktów.

Jako pierwszy, po przyjęciu 
porządku obrad, zabrał glos 
komendant Komisariatu Policji w 
L u b o n iu ,  Jan  K o c h a ń s k i.  
Przedstawiając sprawozdanie z 
działalności Policji za pierwszy 
kwartał 1999 roku, komendant 
zwrócił uwagę na wzrost ilości 
s tw ie rd z o n y ch  p rzes tęp s tw . 
Towarzyszy temu również wzrost 
w sk a ź n ik a  w y k ry w a ln o śc i. 
Z d e c y d o w a n a  w ię k s z o ś ć

przestępstw , to przestępstw a 
kryminalne, z których najczęstsze 
to kradzieże z włamaniem. Rośnie 
ilość kradzieży samochodów oraz 
rowerów.
Odpowiadając na pytania radnych, 
komendant poinformował, że w 
Luboniu pracuje 25-u policjantów. 
Aby zapewnić należyte bezpie
czeństwo, zdaniem sprawozdawcy 
p o w in n o  p r a c o w a ć  10 -u  
policjantów najednej zmianie. 
Komendant Straży Miejskiej w 
Luboniu - Paweł Dybczyński, 
p rzedstaw ił spraw ozdan ie  z 
działalności straży za 1998 rok. 
Strażnicy miejscy obok działań 
p re w e n c y jn y c h  p ro w a d z ili  
szeroko zakrojoną działalność 

o charakterze profilaktycznym. 
Jak poinformował komendant, 
strażnicy miejscy w ciągu dnia 
wychodzą mniej więcej na cztery 
patrole piesze, które trwają od 
dwóch do czterech godzin. Patrole 
sam o ch o d o w e są zw iązan e  
przeważnie z interwencjami. 
Następnie poprzez glosowanie 
przyjęto uchwałę w sprawie 
powołania Komisji Konkursowej 
w celu wyłonienia kandydata na 
stanowisko dyrektora Szkoły 
Podstawowej nr 3 w Luboniu. Za 
przyjęciem uchwały głosował 
o - 25 radnych, przeciw - bez głosu,

wstrzymało się od głosu - 2 
radnych.
Większość radnych nie wyraziła 
zgody na zmianę uchwały doty
czącej ustalenia wysokości diet i 
ryczałtów dla radnych i członków 
Komisji Rady Miejskiej. Taki 
wniosek został złożony w grudniu 
przez przewodniczącego klubu 
radnych AWS i UW Zdzisława 
Kujawę i dotyczył propozycji 
podwyższenia diet dla radnych.
W kolejnym głosowaniu radni 
przyjęli uchw ałę w spraw ie 
powołania radnego Ryszarda 
O lszew skiego w skład rady 
nadzorczej P.T. "Translub". Za 
przyjęciem uchwały glosowało - 
19 rad n y c h , p rze c iw  - 1, 
wstrzymało się od głosu 6 radnych. 
W dalszej części sesji Burmistrz 
Włodzimierz Kaczmarek poinfor
mował radnych o spotkaniu 
Zarządu Miasta przyjmującym 
sprawozdanie - bilans i rachunek 
w y n i k ó w  za  1 9 9 8  r. w 
przedsiębiorstwie "Perkom" - na 
którym Zarząd wystąpił jako 
zgroma-dzenie wspólników spółki 
"Perkom". Po analizie sprawoz
dania Zarząd postanowił rozwią

zać umowę spółki, i wniósł taki 
punkt do porządku obrad. Zgodnie 
z kodeksem handlowym uchwałę o 
rozwiązaniu spółki podejmuje 
w p ra w d z ie  z g r o m a d z e n ie  
wspólników, jednak ustawa o 
samorządzie gminnym jest ustawą 
specjalną, gdyż kom petencje 
zarządzania, rozwiązania umowy 
spółki z udziałem miasta daje 
Radzie Miejskiej.
Wniosek rozwiązania umowy 
spółki z o.o. PRK "Perkom" 
uzasadniony był jej sytuacją 
ekonom iczną. Podstawą była 
analiza bilansu za rok 1998 i 
spraw ozdanie spółki. B ilans 
w ykazał zobow iązan ia  spół 
ki w wysokości 378.800,00 złotych 
na które składają się: zobowiązania 
handlowe w wysokości 29,3 tys. zł; 
zobowiązania wobec ZUS 216,4 
tys. zł; wobec Urzędu Skarbowego 
125,3 tys. zł; wobec pracowników
7,7 tys. złotych. W skład tych 
zobowiązań wchodzi należność 
główna oraz odsetki wobec ZUS-u 
i Urzędu Skarbowego.
Burmistrz powiedział, że sytuacja 
spółki nigdy nie była dobra, jednak 
drastyczne pogorszenie nastąpiło 
dopiero w roku ubiegłym 1998 
roku. Wynik finansowy wyniósł 
wtedy 3 14,7 tys. złotych. Na samej 
działalności wyniósł 214 tys.
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złotych plus naliczone odsetki. 
Spółka "Perkom” powstała pod 
koniec 1992 roku. Powstała przy 
okazji likwidacji Komunalnego 
Przedsiębiorstwa Robót Inży
nieryjnych. Celem powołania 
spółki było przyspieszenie likwi
dacji i umożliwienie przejęcia 
majątku dla działalności służb 
komunalnych, i gruntu dla miasta. 
Burmistrz Włodzimierz Kacz
marek powiedział, że spółka nie 
była w stanie utrzymać się na 
ry n k u , p o n ie w a ż  n ie by ła  
konkurencyjna. Główną przyczyną 
likwidacji spółki był brak zleceń. 
Forma organizacyjna spółki z o.o., 
czyli osoby prawnej, przy tej 
w ielkości, była niewłaściwa, 
ponieważ nie była w stanie 
k o n k u ro w ać  z p o d m io tam i 
prywatnymi. Zdaniem Burmistrza 
przyczynę upadłości upatrywać 
można również w usprzętowieniu i 
zm echanizow aniu spółki. Po 
likwidacji Komunalnego Przed
siębiorstwa Robót Inżynieryjnych 
spółka otrzym ała teren pod 
dzierżawę i stary, wyeksploa
towany sprzęt.
Zgodnie z uchwalą poprzedniej 
Rady, podjęto próbę sprzedaży tej 
spółki. Na ogłoszenia o przejęciu z 
nabyciem spółki nie było zainte
resowanych.
B u r m is t r z  s tw ie r d z i ł ,  że 
niezależnie od poglądu na temat 
przyczyn upadłości spółki i 
subiektywnej oceny, nie ma to 
wpływu na przyjęcie uchwały o 
l i k w i d a c j i  " P e r k o m u " .  
Kontynuowanie działalności jest 
niemożliwe, bezcelowe i prowadzi 
do coraz większych zadłużeń. 
Radca Prawny Roman Hojan 
powołał się na art. 116 o ordynacji 
podatkowej, który mówi, że za 
zaległości spółki akcyjnej z o.o. 
odpow iadają członkow ie jej 
Zarządu. Ustawa o systemie 
ubezpieczeń społecznych mó 
wi, że postanowienie sądu o 
ogłoszeniu upadłości dłużnika 
stanowi podstawę do umorzenia 
należności składek ZUS. Na 
p o d s ta w ie  w w. p rze p isó w , 
zdaniem Radcy Prawnego, Miasto 
nie ponosi odpowiedzialności za 
zadłużenia spółki i nic nie 
przesądza, że będzie je  pokrywać. 
Jest możliwość, aby roszczenia 
ZUS zostały umorzone. 
Przewodniczący Rady Miejskiej 
Zdzisław Szafrański zarządził 
g ło sow an ie  nad p rzy jęciem  
uchwały w sprawie rozwiązania 
um owy spółki z o.o . PRK 
"Perkom". W glosowaniu, za 
p r z y ję c ie m  u c h w a ły  b y ł 
o - 13 radnych, przeciw - 5 
radnych, wstrzymało się od głosu 8 
radnych.

Opr. Cezary Biderman

Wraz z kolegami z Komisariatu 
Policji w Luboniu, pragniemy iv 
cyklu kilku artykułów na łamach 
"Informatora... "przekazać 
Państwu podstawowe zasady 
dotyczące zapobiegania kra
dzieżom, włamaniom i innym 
niepożądanym zjawiskom, które w 
naszym życiu niestety mają 
miejsce, a których przynajmniej 
po części możemy w prosty sposób 
uniknąć. Dziś słów kilka, z racji 
zbliżającego się sezonu urlopo
wego, o zabezpieczeniu pozosta
wionego mieszkania.
Jeśli zatem wybieracie się 
Państwo na urlop i dom przez 
dłuższy czas pozostanie pusty, 
warto wtedy umówić się z 
sąsiadami, by podczas Państwa 
nieobecności wykonali kilka 
czynności, które zapobiec mogą 
włamaniu. I tak, na pewno warto 
ze skrzynki na listy wyjmować 
korespondencję. Potencjalni 
złodzieje obserwują bowiem 
zarówno sktzynki listowe, jak i 
samo mieszkanie. Poprośmy więc 
także sąsiadów, by w czasie naszej 
nieobecności zapalali światło, a

N lG  daj się okraść
BEZPIECZNIE 
na urlop

podczas podlewania kwiatów 
otwierali okna. Sprawi to 
wrażenie, iż w domu ktoś 
przebywa. Wyraźnie zaznaczamy, 
iż ciemne okna w mieszkaniu lub 
domu, to niemal zaproszenie dla 
włamywacza. Jednocześnie 
uczulmy osoby "pilnujące" 
naszego mieszkania, aby zwracali 
uwagę na obcych pojawiających 
się w pobliżu.
Dobtym, choć drogim 
rozwiązaniem, polecanym 
szczególnie w sytuacji, gdy nie 
mamy kogo poprosić o wyżej 
wymienione działania, jest 
zainstalowanie systemu 
alarmowego. Polecamy ten rodzaj 
zabezjtieczenia, szczególnie w 
domach wolnostojących. Bez 
wątpienia jednak właściwym i 
dużo mniej kosztownym zakupem 
przed wyjazdem urlopowym 
będzie atestowany zamek 
zamontowany w drzwiach 
wejściowych.
Informacje, o których dziś była 
mowa, strażnicy miejscy będą »i’ 
najbliższym czasie, przekazywać 
Państwu w formie ulotki podczas 
patroli na terenie naszego miasta. 
Życzymy zatem udanego urlopu.

Paweł Dybczyński
Komendant 

Straży Miejskiej w Luboniu

Kontynuowanie działalności PERKOMU jest niemożliwe, 
bezcelowe i prowadzi do coraz większych zadłużeń. 

Zarzqd M iasta wnioskuje do Rady 
o rozwiązanie  spółki miejskiej.
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M ie js k a  O lim piada M ło d z ie ży  Szkolnej 1 9 9 9  r.

URZĄD MIEJSKI
PLAC EDMUNDA BOJANOWSKIEGO 2 
62-031 LUBOŃ 
tel. 061 /8 1 3  00 11 
fax 061 /  813 01 41 
e mail: lubon@wokiss.wlkp.pl

ZAR ZA D  MIASTA

GODZINY URZĘDOWANIA:
pn od 9.00 do 17.00 
w ł - pł od 7.30 do 15.30

BURMISTRZ: Włodzimierz Kaczmarek 
Z-CA BURMISTRZA: Ryszard Olszewski 
CZŁONEK ZARZĄDU: Lechosław Kędra

DYŻURY
DLA MIESZKAŃCÓW 
pn od 9.30 do 16.00

SPOŁECZNI CZŁONKOWIE ZARZĄDU
JAN BŁASZCZAK, WŁODZIMIERZ SM0GUR

DYŻURY
DLA MIESZKAŃCÓW 
pn od 15.00 do 16.00

PRZEWODNICZĄCY: ZDZISŁAW SZAFRAŃSKI 
BIURO RADY MIEJSKIEJ: tel. 061 /  8131916  
DYŻURY RADNYCH

i PRZEWODNICZĄCEGO RADY: pn od 16.00 do 18.00 
KOLEJNE DYŻURY BĘDĄ PEŁNIĆ:
14 czerwca: Jan Błaszczak, Zofia Borowicz 
21 czerwca: Roman Haremza, Bogdan Jędrzejewski 
28 czerwca: Włodzimierz Kaczmarek, Maciej Kapelański 
5 lipca: Lechosław Kędra, Mirosław Klecz 
12 lipca: Zdzisław Kujawa, Marcin Leciej

DYŻURY RADNYCH POWIATU POZNAŃSKIEGO
w Biurze Rady Miejskiej Lubonia pok. 113, w godz. 16-18  
Zbigniew Jankowski - ostatni poniedziałek miesiąca 
Józef Neubauer - drugi poniedziałek miesiąca 
Marian Szymański - pierwszy poniedziałek miesiąca

T ra d y cy jn ie  na s ta d io n ie  lu b o ń s k im  obchody D n ia  D z ie c k a  o d b y w a ły  s ię  na s p o rto w o . Tym ra ze m  d o p is a ły  i  p o g o d a , i  p u b liczn o ść . 
W  p r a w d z iw ie  o lim p ijs k ie j a tm o s fe rz e  o d b y ły  s ię  z a w o d y  m ię d z y s z k o ln e  lu b o ń skich  " p o d s ta w ó w e k " . P a tro n a t  n a d  im p re zę  
o b ję ły  w ła d z e  m ia s ta , a o lim p ia d z ie  s z e f  o w a l Z b ig n ie w  J a n k o w s k i, d y re k to r  S z k o ły  P o d s t. N r 1.
Im p re z ie  to w a r z y s z y ły  p o k a z y  S tr a ż y  P o ż a rn e j z  Lubo n ia .
N a zd ję c ia c h : try b u n y  w r z a ły  od dop ing u .

W  B ib lio te c e  M ie js k ie j  m o żn a  ju ż  o b e jrz e ć  p o k o n k u rs o w ą  
w y s ta w ę  p o d  ty tu łe m :
"M o je  m iasto  - w łasne w iz je  i  w y o b ra że n ia "
W e rn is a ż  w y s ta w y  ju ż  1 5  c z e rw c a .
N a  a u to ró w  w y ró ż n io n y c h  pra c  
c ze k a ją  n a g ro d y .

ISSN 1507 -8 8 0 9

INFORMATOR LUBONIA
WYDAWCA:
URZĄD MIEJSKI w LUBONIU 
PLAC BOJANOWSKIEGO 2,62-031 LUBOŃ

REDAKCJA:
PLAC WOLNOŚCI 2,62-031 LUBOŃ 
tel. 061 /  813 00 11 wew. 45 
fax 061 /  813 01 41

REDAKCJA NIE ZWRACA MATERIAŁÓW NIE ZAMÓWIONYCH, ZASTRZEGA SOBIE PRAWO SKRACANIA ARTYKUŁÓW, A 
TAKŻE ZMIANY ICH TYTUŁÓW.

MIESIĘCZNIK BEZPŁATNY ODDANO DO DRUKU 10 CZERWCA 1999 ROKU

REDAKTOR PROWADZĄCY
CEZARY BIDERMAN
e-mail: cezary.blderman@wokiss.wlkp.pl
REDAKCJA TECHNICZNA
TOMASZ LINKIEWICZ 
e-mail: tomalin@kki.net.pl
FOTOGRAFIE
CEZARY BIDERMAN 
DRUK
DRUKARNIA ‘ JM STEFKO', LUBOŃ, UL CICHA 3

NR 3/1999

INFORMATOR lURONIA

mailto:lubon@wokiss.wlkp.pl
mailto:cezary.biderman@wokiss.wlkp.pl
mailto:tomalin@kki.net.pl

